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Samrådsspørgsmål E: Vil ministeren, i forbindelse med finanslovs-

forhandlingerne, imødekomme Epilepsihospitalet Filadelfias ønske om 
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økonomisk støtte, så hospitalet kan bevare den særlige position i dansk 

epilepsibehandling?

Svar:

Som jeg allerede har været inde på i besvarelsen af samrådsspørgsmål A, B og 

C, så er det regionernes opgave at sørge for sygehusbehandling til de borgere, 

som har behov herfor. Det gælder selvfølgelig også epilepsipatienter. 

Det er regionernes opgave at finansiere sygehusbehandling inden for de aftalte 

økonomiske rammer. Og de samlede rammer for regionernes sundhedsudgifter i 

2012 blev som bekendt fastsat i den tidligere regerings aftale med regionerne fra 

juni i år. Jeg har ikke planer om at tilføre området yderligere statspenge med 

specielt henblik på epilepsihospitalet.
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Epilepsihospitalet må derfor indgå i drøftelse med regionerne om behandling af 

patienter ud over den fritvalgsramme, der er fastsat i sundhedsloven.

I tilknytning til den aftale, der den 10. oktober 2011 er indgået mellem 

Epilepsihospitalet og Region Sjælland, er det netop fremhævet, at regionerne ud 

over fritvalgsrammen er indstillet på at betale for de langtidsindlagte, der bor på 

hospitalet. Det fremgår også, at der vil blive indgået aftaler med hospitalet under 

det udvidede frie sygehusvalg. Ligesom det fremgår, at Region Sjælland har 

givet tilsagn om at købe behandling for yderligere 10 mio. kr.

Jeg synes, at hospitalet hurtigst muligt skulle se at komme videre med aftaler 

under det udvidede frie sygehusvalg og evt. om bilaterale aftaler med de enkelte 

regioner.


